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     Keď sledujeme v evanjeliách Pána Ježiša, tak vidíme, aké zástupy prichádzali za 

ním, aby ho počúvali, lebo predtým nikto tak nerozprával ako on. Ešte viac prichádzali 

za ním tí, ktorí boli postihnutí chorobami alebo posadnutí zlými duchmi, aby ich 

z chorôb a neduhov vyslobodil. Často bol tak vyčerpaný, že potreboval si aj odpočinúť, 

a preto sa často utiahol do samoty, aby sa pomodlil a rozprával so svojím Otcom. Správy 

o jeho činnosti sa rozširovali ďaleko po celej Galilei, Júdei, či až do oblasti Týru 

a Sidonu. Ešte viac bol „populárnejší“, keď vzkriesil Jajirovu dcéru alebo Naimského 

mládenca a nehovoriac o vzkriesení Lazara. Žiaľ, boli aj takí, a tých nebolo málo, ktorí 

útočili proti nemu a hoci všetko, čo Ježiš učil a konal, čo aj oní videli a počuli, a predsa 

hľadali všelijaké zámienky, aby ho podchytili v reči a obvinili, že sa rúha Bohu alebo je 

posadnutý zlým duchom. Viedla ich k tomu pýcha a žiarlivosť. Táto zloba tvrdošijných 

ľudí sa tiež šírila najmä po celom Galilejsku a dostala sa do uší aj jeho Matke - Panne 

Márii v Nazarete. 

     Tu by som chcel vysvetliť problém, kto sú takzvaní Ježišovi bratia a sestry. Naši 

bratia protestanti totiž tvrdia, že Panna Mária nebola pannou, ako to vyznávame my 

katolíci a mala iba Ježiša, ale že okrem neho mala viac detí. Znalci Písma Svätého 

vysvetľujú dve verzie. Jedna verzia je vo vzťahu k svätému Jozefovi, ktorý si údajne 

Pannu Máriu bral za manželku ako vdovec a z tohto jeho prvého manželstva pochádzalo 

viacej detí. To by znamenalo, že bol už vekom starší. Ale ako som uviedol v zamyslení 

na jeho sviatok, on ako starší muž by nebol zvládol toľké útrapy, ktoré musel prežiť pri 

ochrane malého Ježiša a Panny Márie. Druhá verzia vysvetľuje v preklade z originálov 

jazykov, ktoré boli chudobné na významy ako napr. slovo „jóm“ označovalo jeden 

výrazy na deň, rok, dlhé ročné obdobie, čo čítame v Knihe Genezis v opise stvorenia 

sveta. Tak isto biblický výraz „ach“ nevyjadruje len konkrétny výraz brat, ale aj 

bratanec, prabratanec alebo blízky či vzdialený príbuzný. Pri preklade sa použil prvý 

význam a to brat, sestra, hoci to boli Ježišovi bratanci či sesternice. 

     A teraz sa vrátim k pôvodnej myšlienke. Panna Mária v Nazarete často počúvala, ako 

Ježiša ľudia chválili, obdivovali, ale počúvala aj hlasy, že je posadnutý zlým duchom 

a tiež aj, že je pomätený, a preto ho treba odviesť domov. Aj ona bola matkou a ako 

každá matka aj ona sa bála o Ježiša, keď počula také hrozné reči. Preto vzala najbližších 

príbuzných a išla pravdepodobne do Kafarnauma, aby Ježiša odviedla domov. Ježiš bol 

znepokojený takýmto postojom Galilejčanov voči nemu a najmä tým, že ho aj vlastní 

príbuzní podcenili. A preto vysoko vyzdvihol hodnotu tých, čo veria v neho slovami: 

„Kto plní Božiu vôľu, je môj brat, sestra i matka.“ Čiže Pán Ježiš tu ustanovuje nové – 

duchovné príbuzenstvo, novú duchovnú rodinu, ktorá sa nezakladá na pokrvných 

vzťahoch, ale na duchovnej sfére. Do tejto Ježišovej duchovnej rodiny môžu patriť aj 

jeho pokrvní príbuzní a nadovšetko Panna Mária, lebo ona nebola len jeho pokrvnou 

matkou, ale nadovšetko plnila Božiu vôľu v celom svojom živote. 

     Do tejto Ježišovej duchovnej rodiny sme sa zaradili aj my, keď sme prijali sviatosť 

krstu. Preto všetci, ktorí sme pokrstení, navzájom sme si bratmi a sestrami. Toto 

duchovné príbuzenstvo nezanikne ani telesnou smrťou, čo je viac ako pokrvné 

príbuzenstvo, ktoré zaniká smrťou. Čiže, Boh nám pripravil miesto v nebi, ak o to 

stojíme a tu na zemi sa o to aj usilujeme. Nestačí povedať, som pokrstený, tak mám 

zabezpečené nebo. Pán Ježiš žiada od nás, čo povedal v hore uvedenej stati, aby sme 

plnili Božiu vôľu, a tak sa stali jeho matkou, bratmi a sestrami. On nám dal na to recept: 

počúvať Božie slovo a podľa neho sa snažiť žiť. Panna Mária je nám najkrajším vzorom. 

Ona nielen zachovávala Božie Slovo, ale ho aj deväť mesiacov nosila pod srdcom. 

Duchovne aj my môžeme prijímať toto Slovo nielen ušami, ale priamo v Eucharistii do 

svojho vnútra. Keď takto prijímame a uskutočňujeme evanjelium, preniká Ježiš aj do 



nášho okolia ako slovo Božie, vtelené do našich skutkov, ktorými hovorí a koná všade, 

kde prídeme. Týmto ho aj my svojím spôsobom rodíme pre tento svet, a tak obrazne 

povedané, stávame sa aj jeho matkou. A keď evanjelium prenikne tak hlboko do našich 

životov, že myslíme a konáme ako Ježiš, utvára sa medzi nami a ním taká podobnosť, 

ako medzi milujúcimi bratmi a sestrami a zároveň dedičmi nebeského kráľovstva. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov.      


